

## 104 年度 (2015-2016) 季節性流感疫苗

104 年度本署研究檢驗組疫苗批次放行(Vaccine Lot Release)－季節性(2015/2016)流感疫苗檢驗封緘概況(104/11/2 更新)

疫苗商品名與製造商	已驗畢放行批次劑量
安定伏裂解型流感疫苗 (AdimFlu S) 國光生物科技股份有限公司	22 批 / 1,741,572 劑 (含兒童用 3 批/140,311 劑)
安爾保流感疫苗 (AGRIPPAL S1 Suspension for injection) Novartis Vaccines and Diagnostics S.R.L.	11 批 / 848,130 劑
巴斯德流感疫苗 (Vaxigrip) Sanofi Pasteur S.A.	9 批 / 1,044,310 劑 (含兒童用 1 批/93,420 劑)
伏適流疫苗 (Fluarix Tetras) <sup>備註</sup> GlaxoSmithKline Biologicals	1 批 / 129,590 劑

我國因應 104 年度台灣區域流感季節所使用之 (2015-2016) 流感性疫苗，其病毒株組成與世界衛生組織 (WHO) 104 年 2 月建議北半球國家於 2015-2016 年流感季節使用之病毒株相同，包含下列三種：

- A/California/7/2009 (H1N1)-like virus，為 2010-2015 年季節性流感疫苗使用的 A/H1N1 型流感病毒株。
- A/Switzerland/9715293/2013 (H3N2)-like virus，為 A/H3N2 型流感病毒株。
- B/Phuket/3073/2013-like virus，為 B 型流感病毒株。

另，WHO 也建議四價流感疫苗包含第二種 B 型流感病毒株，除上述三型病毒株外，第四型流感病毒株為 B/Brisbane/60/2008-like virus，係 2009-2012 年季節性流感疫苗使用的 B 型流感病毒株。

**備註：**伏適流為四價流感疫苗

## Influenza Virus Vaccine for the 2015-2016 Season

Cumulative 2014/2015 Season Lot Release Status (Updated 11/2/2015)

Flu vaccine lots that have been released by TFDA and are available for distribution by the manufacturers.

Brand and Manufacturer	Total Number of Lots/doses Released by TFDA
AdimFlu S Adimmune Corporation	22 lots / 1,741,572 doses (including 3 lot / 140,311 doses for children use)
AGRIPPAL S1 Suspension for injection Novartis Vaccines and Diagnostics S.R.L.	11 lots / 848,130 doses
Vaxigrip Sanofi Pasteur S.A.	9 lots / 1,044,310 doses (including 1 lot / 93,420 doses for children use)
Fluarix Tetras <sup>Note</sup> GlaxoSmithKline Biologicals	1 lot / 129,590 doses

The trivalent formulation influenza vaccines for Taiwan 2015-2016 influenza season are the same as the recommended composition of influenza virus vaccines for use in the 2015-2016 northern hemisphere influenza season announced by World Health Organization (WHO) in February 2015. Influenza vaccines contain the following:

- A/California/7/2009 (H1N1)-like virus;
- A/Switzerland/9715293/2013 (H3N2)-like virus;
- B/Phuket/3073/2013-like virus .

It is recommended that quadrivalent vaccines containing two influenza B viruses contain the above three viruses and a B/Brisbane/60/2008-like virus.

**Note:** Fluarix Tetras is a quadrivalent influenza vaccine.